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В статье анализируется практика Конституционного Суда Российской Федерации с позиций 

обеспечения баланса единства публичной власти и автономности осуществления местного само-

управления в рамках компетенции. На основе диалектического подхода и комплекса общих и 

специальных методов научного познания делается вывод о балансе защиты прав органов местного 

самоуправления и прав граждан в рамках конституционного правосудия с учетом приоритета прав 

граждан как высшей ценности. Исследуемая практика Конституционного Суда создает основу для 

гармонизации взаимодействия государственной и муниципальной властей, позволяет объединять 

их ресурсный и управленческий потенциалы в целях улучшения жизни граждан.
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Alexander СHERTKOV. Constitutional Justice Guards the Unity of Public Authority and the Protection of 
Citizens' Rights: the Municipal Aspect

The article contains analysis of the practice of the Constitutional Court of the Russian Federation from the standpoint 

of ensuring a balance of unity of public authority and autonomy of local government within the framework of competence. 

Based on the dialectical approach and the complex of general and special methods of scientific knowledge, we conclude 

that the rights of local authorities are comprehensively protected within the framework of constitutional justice, taking 

into account the priority of protecting the rights and legitimate interests of citizens. The practice of the Constitutional 

Court provides a basis for harmonizing the interaction of state and municipal authorities, and allows combining their 

resource and managerial potentials in order to improve the lives of citizens.
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